
Protokół Nr 5/19

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu 20.03.2019 r. godz. 11.15, sala  Nr 4 Urzędu Miejskiego w Pabianicach.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).
Porządek obrad ( zał. nr  2).

   
Ad. 1
Informacja nt. przyjęcia porządku obrad i protokołu Nr 3/19. z 8.01.2019 i nr 4/19 z 
23.01.2019 r. - nie było uwag, przyjęto.

Ad. 2
Wybór wiceprzewodniczącego komisji 
Przewodnicząca  komisji zaproponowała Monikę Urbańską, która wyraziła zgodę.

Głosowanie: za przyjęciem wiceprzewodniczącego- 8 , przeciw - 0, wstrzymało się - 0.
Przyjęto.

Skarbnik Miasta omówiła  2 projekty  uchwał.

Ad. 3
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie    zmian budżetu miasta Pabianic na 2019 r. –  
proj. nr 1.  (Zał. nr 3)      
uzasadnienie-  W  związku  ze  zmianami  zapisów  w  Karcie  Nauczyciela  dotyczącą
finansowania dokształcania i doskonalenia zawodowego nauczycieli zachodzi konieczność
zmiany  planu  wydatków  i  przekazania  na  rzecz  Powiatu  Pabianickiego  — dotacji  dla
Powiatowego  Ośrodka  Doskonalenia  Nauczycieli  i  Doradztwa  Metodycznego  tj.  kwoty
58.000,00 zł z rozdziału 80146 do rozdziału 80195. 
Dokonuje  się  zwiększenia  dochodów  Urzędu  Miejskiego  z  tytułu  pozyskanego
odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej  za wyrządzone szkody w mieniu SP 15 na
kwotę  4.649,85  zł.  Pozyskane  środki  przeznacza  się  na  zwiększenie  wydatków
statutowych w SP Nr 15. 
Ponadto, w dniu 14 lutego 2019 r. Miasto otrzymało decyzję Ministerstwa Finansów nr
ST3.4750.1.2019 w sprawie korekty planu dochodów w pozycji subwencji oświatowej. W
związku ze zmniejszeniem subwencji o kwotę 669.625,00 zł. zmniejsza się plan wydatków
w placówkach oświatowych w grupie wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń. 
Zwiększa się plan dochodów i wydatków w wysokości 44.240,00 zł. z tytułu przyznania
przez WFOŚiGW dotacji na realizację projektu w ramach umowy pn: „Utworzenie punktu
dydaktycznego pn. Cztery Pory Roku" przy SP Nr 14 w Pabianicach. 
Dokonuje się przeniesienia w planie dochodów SP 2 w kwocie 15.000,00 zł z § 0830 —
wpływy z usług, na § 0750 — wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu
Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora
finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze. 
Wydział Spraw Społecznych i Gospodarczych 
Przesunięcie  środków  w  wysokości  54.400,00  zł.  z  działu  600  do  działu  750  celem
prawidłowego wykonywania wydatków dotyczących administrowania słupami i  tablicami
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informacyjnymi. 
Wydział Ochrony Środowiska 
Dokonuje  się  zwiększenia  dochodów  Urzędu  Miejskiego  z  tytułu  pozyskanego
odszkodowania  od firmy  ubezpieczeniowej  za  wyrządzone szkody w mieniu  na  kwotę
27.121,70 zł. Pozyskane środki przeznacza się na zwiększenie wydatków statutowych w
Wydziale Ochrony Środowiska na naprawę alejek żwirowych w parku J. Słowackiego. 
Referat Planowania i Sprawozdawczości Budżetu 
Dokonuje  się  zmian  po  stronie  wydatków  przeniesienia  z  dz.758  do  działu  853  celu
zachowania  prawidłowości  zapisów w księgach  rachunkowych  w  związku  ze  zwrotem
niewykorzystanej dotacji na projekt pn: „Rodzina, ach rodzina". 
 MOSiR
Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów o kwotę 40.000,00 zł na §0970,a zwiększa się
§0830- wpływy z usług na kwotę 39.000,00 zł
§0920- wpływy z pozostałych odsetek  na kwotę 1.000,00 zł

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –6,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Ad. 4
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie    zmian budżetu miasta Pabianic na 2019 r. –  
proj. nr 4.      (zał nr 4 ).  
uzasadnienie- I. Zmniejszenie planu dochodów i wydatków w łącznej kwocie 7.688.633,53
zł.  Zmniejszenie  dochodów  z  tytułu:  -  dotacji  z  UE  na  projekt  pn.  „Łódzki  Tramwaj
Metropolitalny etap Pabianice-Ksawerów" (w związku z wydłużeniem okresu realizacji do
2021  r.  —  pismo  Marszałka  Województwa  Łódzkiego  RPVI.433.3.75.2017  z  dn.
31.01.2019 r.) — 9.280.335,32 zł 
Zwiększenie  dochodów  z  tytułu:  -  dotacji  z  Budżetu  Państwa  na  projekt  pn.  „Łódzki
Tramwaj  Metropolitalny  etap  Pabianice-Ksawerów"  (zgodnie  z  decyzją  Ministerstwa
Inwestycji  i  Rozwoju, znak sprawy DRP-IV.635.12.2019.AP.2 z dnia 15.02.2019 r.  oraz
decyzją Zarządu Województwa Łódzkiego) —1.180.050,00 zł, - dotacji z UE na projekt pn.
„Remont  budynku  przy  ul.  Sienkiewicza  6  w  celu  adaptacji  pomieszczeń  na  lokale
wspomagane dla dzieci z placówek opiekuńczo-wychowawczych i rodzina zastępczych"
(przeniesienie niewykonanej dotacji z 2018 r.) — 129.942,03 zł, - wpływu zwrotu wkładu
własnego  na  projekt  pn.  „Remont  budynku  przy  ul.  Sienkiewicza  6  w  celu  adaptacji
pomieszczeń na lokale wspomagane dla dzieci z placówek opiekuńczo-wychowawczych i
rodzin zastępczych" — 82.875,21 zł, - podpisania w dniu 16.01.2019 r. umowy darowizny
od IKEA Retail Sp. z o. o. dla MCPS na realizację projektu „Zabawa to poważna sprawa"
— 20.000,00 zł - dotacji z WFOŚiGW na dofinansowanie projektu pn. „Poprawa jakości
powietrza na terenie Miasta Pabianic poprzez likwidację niskiej emisji" (aneks nr 1 z dn.
10.01.2019 r. do umowy nr 266/0A/2018) — 148.550,00 zł - dotacji z UE na projekt pn.
„Turystyczne  zagospodarowanie  terenów  rekreacyjnych  Lewityn"  (przeniesienie
niewykonanej dotacji z 2018 r.) — 30.284, 55 zł. 
Zmniejszenie wydatków: 
Wydział  Infrastruktury  Technicznej  i  Komunikacji  -  w  związku  z  wydłużeniem  okresu
realizacji  do 2021 r.  koryguje się wydatki  w roku 2019 na projekt pn. „Łódzki  Tramwaj
Metropolitalny  etap  Pabianice-Ksawerów"  (wkład  własny,  UE,  Budżet  Państwa)  —
12.700.608,78 zł (wkład własny zmniejszenie o 4.600.323,46 zł, dotacja UE zmniejszenie
o 9.280.335,32 zł, Budżet Państwa zwiększenie o 1.180.050,00 zł) 
Zwiększenie wydatków: 
Wydział Inwestycji  i  Eksploatacji  -  na opracowanie koncepcji  budowy Zespołu Szkolno-
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Przedszkolnego  na  Zatorzu  —  50.000,00  zł,  -  na  budowę  oświetlenia  ulicznego  —
200.000,00 zł - na realizację projektu pn. „Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 6 w celu
adaptacji  pomieszczeń  na  lokale  wspomagane  dla  dzieci  z  placówek  opiekuńczo-
wychowawczych  i  rodzin  zastępczych"—dotacje  dla  ZGM  264.799,83  zł  (środki  z
przeniesienia niewykonanych wydatków w 2018 r. w celu pełnej realizacji projektu, w tym
UE 181.924,62 zł oraz wkład własny 82.875,21 zł) oraz zwrot kwoty 25.000 zł do Urzędu
Marszałkowskiego wydatków realizowanych w 2018 r., 
1  Referat  Planowania  i  Sprawozdawczości  Budżetu  -  na  zwiększenie  rezerwy
inwestycyjnej — 1.789.625,42 zł 
Wydział  Edukacji  Kultury i  Sportu -  na modernizację łazienek szkolnych w SP nr 9 —
120.000,00 zł - na zakup drzwi ewakuacyjnych na klatkach schodowych w PM nr 13 —
44.000,00 zł 
Zarząd  Dróg  Miejskich  -  na  wydatki  inwestycyjne  związane  z  drogami  publicznymi
gminnymi — 2.000.000,00 zł 
Miejskie  Centrum  Pomocy  Społecznej  -  na  realizację  projektu  „Zabawa  to  poważna
sprawa" (MCPS) w związku z podpisaniem umowy darowizny z IKEA Retail Sp. z o. o. —
20.000,00 zł, 
Wydział Ochrony Środowiska - na realizację projektu pn. „Poprawa jakości powietrza na
terenie Miasta Pabianic poprzez likwidację niskiej emisji" zgodnie z podpisanym aneksem
do umowy — 148.550,00 zł, - na realizację projektu „Budowa kociarni miejskiej — etap II"
— 100.000 zł 
Żłobek Miejski - na modernizację ciągu komunikacyjnego na terenie Filii Żłobka przy ul. P.
Skargi 70 — 200.000,00 zł, 
Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji  -  na  realizację  projektu  „Turystyczne
zagospodarowanie  terenów rekreacyjnych Lewityn"  w celu  pełnej  realizacji  zadania  —
50.000,00 zł, 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik - 200 tys. zł  na oświetlenie co się uda zrobić za
te środki.
Naczelnik Paweł  Pietrzak – projekty te co są wykonane i nowe np przy Carrfurze i ul.
Popławskiej, zobaczymy co się uda zrealizować.

Przewodnicząca Komisji  Grażyna Wójcik -  wczoraj w gazecie  pisano o oświetleniu w
ul.Okulickiego. 

Naczelnik  Paweł   Pietrzak  –  raczej   wykonane będą ul.  Wiejska i   P.  Skargi,   w ul.
Okulickiego są drzewa w ulicy i jest to  problem.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–8, przeciw – 0, wstrzymało
się – 0. 

Prezes ZWiK  Rafał Kunka przedstawił projekt uchwały.

Ad. 5
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie    .   uchwalenia "Wieloletniego Planu Rozwoju i  
Modernizacji  Urządzeń  Wodociągowych i  Kanalizacyjnych  dla  Miasta  Pabianie  na  lata
2019-2021"   (Zał. nr 5)   
Uzasadnienie  -  Wprowadzenie  Plan  rozwoju  przedstawia  założenia  inwestycyjne  na
infrastrukturę  wodociągową  i  kanalizacyjną  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Pabianice
przewidziane do realizacji w latach 2019-2021. 
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Plan oparty jest na następujących dokumentach podstawowych: - Miejscowych planach
zagospodarowania  przestrzennego  Pabianic,  -  Decyzji  nr  1/2006  Prezydenta  Miasta
Pabianie w sprawie udzielenia ZWiK Sp. z o.o. zezwolenia na prowadzenie zbiorowego
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków Plan określa w szczególności:
L Planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych; 2. Przedsięwzięcia rozwojowo-
modernizacyjne  w  poszczególnych  latach;  3.  Przedsięwzięcia  racjonalizujące  zużycie
wody oraz odprowadzanie ścieków; 4. Nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach; 5.
Sposoby finansowania planowanych inwestycji. II. Planowany zakres usług wodociągowo
— kanalizacyjnych a. Usługi dostawy wody.  Do zakresu usług wodociągowych należą
następujące elementy: - Wydobycie wody z górnokredowych ujęć głębinowych Hermanów
—  Jutrzkowice  oraz  z  terenu  Pabianie.  Obecnie  eksploatowanych  jest  7  otworów
studziennych  o  łącznej  wydajności  ok.  30  tys.  m3/dobę.  Praca  każdej  ze  studni  jest
monitorowana  a  system  bezpieczeństwa  chroni  przed  ingerencją  osób  trzecich.  -
Uzdatnianie wody -  w 2 stacjach uzdatniania,  tzn. SW Jutrzkowice i  SW Zagajnikowa,
mających  obecnie  zdolność  produkcyjną  ok.  30  tys  m3/dobę.  Jest  to  zdolność
pokrywająca z dużym nadmiarem potrzeby m. Pabianie.  W zakresie uzdatniania wody
stosowane  metody,  tzn:  napowietrzanie  i  odżelazianie  w  filtrach  pośpiesznych,  są
metodami  wystarczającymi  do  podawania  wody  o  jakości  zgodnej  z  obowiązującymi
normami.  Ciągły  monitoring  jakości  wody  wtłaczanej  do  sieci,  prowadzony  jest  przez
Laboratorium Działu Ochrony Środowiska naszego ZWiK Sp. z o.o. W ramach tych prac
prowadzone są niezbędne badania jakości wody w tym: a) Zawartość chloru i żelaza —
min 1 raz dziennie b) Pozostałe wskaźniki określone w rozporządzeniu w sprawie jakości
wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi — min. 1 raz w tygodniu - Sprzedaż wody dla
klientów - zgodnie z zawartymi umowami. - Eksploatacja sieci wodociągowej - ZWiK Sp. z
o.o.  eksploatuje  163,6  km  sieci  wodociągowej.  -  Zapewnienie  sprawności  działania
zdrojów  ulicznych.  W  chwili  obecnej  jest  czynnych  11  szt.  Ze  względu  na  kłopoty  z
utrzymaniem  jakości  wody  w  zdrojach  nie  przewiduje  się  wzrostu  ich  ilości,  a  wręcz
przeciwnie,  w  latach  objętych  programem,  przewiduje  się  dalsze  ograniczanie  poboru
wody ze zdrojów ulicznych, gdyż często jest z nich pobierana woda niezgodnie z celami,
do  jakich  służą  (podlewanie  ogrodów  przydomowych,  mycie  samochodów,  pobór  do
beczek w celu prowadzenia działalności gospodarczej).  - Zapewnienie sprawności sieci
hydrantów p.poż. zlokalizowanych na sieci wodociągowej. - Usługi badań laboratoryjnych
wody. b.Usługi kanalizacyjne.  Itd.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –8,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Naczelnik Mariusz Witkowski przedstawił  2 projekty uchwał.

Ad. 6
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie    podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu  
Energetyki Cieplnej Sp o. o. w Pabianicach. Autopoprawka będzie złożona   (Zał. nr 6)   
Uzasadnienie  -  Nieruchomość  położona  w  Pabianicach,  przy  ul.  Rypułtowickiej  2,
oznaczona jako działka nr 109/6 o pow. 8.259 m2, zapisana w księdze wieczystej LD1
P/00008599/8 stanowi własność Gminy Miejskiej Pabianice.
Zakład Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. w Pabianicach złożyła wniosek o przeniesienie 
prawa własności w/w nieruchomości na swoją rzecz poprzez wniesienie aportu.
Przekazanie nieruchomości gruntowej wypełni przesłanki art. 49 kc w taki sposób, że 
będzie ona tworzyła wraz z naniesieniami budowlanymi i roślinnymi część składową 
przedsiębiorstwa, co umożliwi wprowadzenie na stan majątku Spółki omawianego gruntu i 
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stworzy właściwą formę prawną realizacji zadań nałożonych przez Gminę na Spółkę.
Wartość nieruchomości gruntowej określona została w operacie szacunkowym 
wykonanym przez rzeczoznawców majątkowych J.Wojciechowską i W. Godlewską - Zimny
na kwotę 406.673 zł.

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–8, przeciw – 0, wstrzymało
się – 0. 

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie    wyrażenia opinii w sprawie objęcia udziałów  
przez  Gminę  Miejską  Pabianice  w  związku  z  podwyższeniem  kapitału  zakładowego
Zakładu Energetyki Cieplnej Sp o. o. w Pabianicach.   (Zał. nr 7)   
Uzasadnienie  -  Nieruchomość  położona  w  Pabianicach,  przy  ul.  Rypułtowickiej  2,
oznaczona  jako  działka  nr  109/6  o  pow.  8.259  m2,  zapisana  w  księdze  wieczystej
LD1P/00008599/8 stanowi własność Gminy Miejskiej Pabianice. 
Zakład Energetyki Cieplnej Spółka z o.o. w Pabianicach złożyła wniosek o przeniesienie
prawa  własności  w/w  nieruchomości  na  swoją  rzecz  poprzez  wniesienie  aportu.
Przekazanie  nieruchomości  gruntowej  wypełni  przesłanki  art.  49  kc  w taki  sposób,  że
będzie  ona  tworzyła  wraz  z  naniesieniami  budowlanymi  i  roślinnymi  część  składową
przedsiębiorstwa, co umożliwi wprowadzenie na stan majątku Spółki omawianego gruntu i
stworzy  właściwą  formę  prawną realizacji  zadań  nałożonych  przez  Gminę  na  Spółkę.
Wartość  nieruchomości  gruntowej  określona  została  w  operacie  szacunkowym
wykonanym przez rzeczoznawców majątkowych J.Wojciechowską i W. Godlewską - Zimny
na kwotę 406.673 zł. Gmina Miejska Pabianice obejmie 40 nowych udziałów o wartości
nominalnej 10 000,00 zł, w związku z podwyższeniem kapitału zakładowego spółki Zakład
Energetyki Cieplnej Sp. z o.o., o kwotę 406.673 zł netto (słownie: czterysta sześć tysięcy
sześćset siedemdziesiąt trzy zł), przy czym kwota 6 673,00 zł netto (słownie: sześć tysięcy
sześćset siedemdziesiąt trzy złotych) zostaje przekazana na kapitał zapasowy. Zgodnie z
§ 7 ust. 2 uchwały Nr XX/231/11 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia 23 grudnia 2011r. w
sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta
Miasta objęcie udziałów o łącznej wartości nominalnej przekraczającej kwotę 50.000 zł w
roku budżetowym wymaga uprzedniego uzyskania przez Prezydenta Miasta pozytywnej
opinii Rady Miejskiej wyrażonej w formie uchwały. Wobec powyższego Prezydent Miasta
przedkłada Radzie Miejskiej projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii w sprawie objęcia
udziałów  przez  Gminę  Miejską  Pabianice  w  związku  z  podwyższeniem  kapitału
zakładowego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Pabianicach. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały–8  ,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Naczelnik Agnieszka Pietrowska-  przedstawiła projekt uchwały.
Ad. 8
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie   Regulaminu  udzielania  dotacji  celowej  na  
realizację  „Programu  usuwania  i  unieszkodliwiania  azbestu  i  odpadów  zawierających
azbest z terenu Miasta Pabianice”,   (Zał. nr 8)   
Uzasadnienie -  Zgodnie z art. 403 ust. 4 i 5 Ustawy Prawo Ochrony Środowiska (t.j. Dz.
U.  z  2018  r.  poz.  799,  zm.  z  2018  r.  poz.  650z  późn.  zm.)  finansowanie  ochrony
środowiska polegać może na udzielaniu dotacji celowej, a zasady jej udzielania oraz tryb
postępowania w sprawie jej rozliczania określa Rada Gminy w drodze uchwały. Jednym z
zadań jakie mogą być dofinansowane w ten sposób jest demontaż i  unieszkodliwianie
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wyrobów zawierających  azbest.  Miasto  Pabianice  przyjęło  Program usuwania  azbestu
Uchwałą  Nr  XXII/250/12  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  27  stycznia  2012  r.  w
sprawie przyjęcia Programu usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu
Miasta  Pabianice  wraz  z  prognozą oddziaływania  na środowisko  „Programu usuwania
azbestu  oraz  odpadów  zawierających  azbest  z  terenu  Miasta  Pabianice".  Podjęcie
zaproponowanej uchwały umożliwi wsparcie mieszkańców w usuwaniu i unieszkodliwianiu
wyrobów zawierających azbest. Środki na ten cel zabezpieczone są w budżecie Wydziału
Ochrony Środowiska na rok 2019 w Dz. 900 Rozdz. 90019 § 6230, § 6220 zadanie nr
7994401 Na podstawie art.7 ust 3 i 3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w
sprawach dotyczących pomocy publicznej (t.j. Dz. U. z 2018 r. poz. 362) projekt uchwały
został poddany opiniowaniu przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz Prezesa Urzędu
Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały–8  ,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Naczelnik Andrzej Różański- przedstawił projekt uchwały.

Ad. 9
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/519/17 Rady  
Miejskiej  w  Pabianicach  z  dnia  20  kwietnia  2017  r.   w  sprawie  przyjęcia  Planu
zrównoważonego  rozwoju  publicznego  transportu  zbiorowego  dla  Gminy  Miejskiej
Pabianice na lata 2017 – 2025,    (Zał. nr 9)   
Uzasadnienie - Art. 80 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o elektromobilności i paliwach
alternatywnych  zobowiązał  gminy  do  opracowania  aktualizacji  Planu  zrównoważonego
rozwoju publicznego transportu zbiorowego, w celu uwzględnienia wymagań, o których
mowa w art.  12 ust.  1 pkt  8 oraz ust.  la  i  2a-2c ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r.  o
publicznym  transporcie  zbiorowym.  Miasto  Pabianice  sporządziło  Analizę  Kosztów  i
Korzyści  związanych  z  wykorzystaniem,  przy  świadczeniu  usług  komunikacji  miejskiej,
autobusów zeroemisyjnych dla miasta Pabianic.  Przy opracowywaniu aktualizacji  planu
transportowego gmina zobowiązana jest do uwzględnienia wyników analizy, co uczyniono
w zaktualizowanym dokumencie. Ponadto, w aktualizacji planu transportowego dokonano
modyfikacji  w  rozdziale  pn.  „Charakterystyka  planowanej  sieci"  w  taki  sposób,  który
umożliwi  w  okresie  planistycznym  zorganizowanie  przez  miasto  Pabianice  linii
komunikacyjnej do Łodzi w przypadku zawarcia stosownych porozumień międzygminnych.

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –8  ,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Naczelnik Agnieszka Pietrowska-  przedstawiła projekt uchwały.

Ad. 10
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie     przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami  
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Pabianice”, 
.  (Zał. nr 10)   
Uzasadnienie-  Program  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt Rada Miejska podejmuje corocznie do dnia 31 marca. Obowiązek
ten wynika z zapisu art. 11 a ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt
(t.j. Dz. U. z 2019 r. poz. 122). Miasto Pabianice realizuje Program w sposób kompleksowy
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i  wielokierunkowy  przy  pomocy  podmiotów,  z  którymi  zawiera  umowy  na  dany  rok
kalendarzowy.  Nie  skupiamy się  jedynie  na  odławianiu  zwierząt  i  umieszczaniu  ich  w
Schronisku,  a  podejmujemy  działania  mające  na  celu  ograniczanie  i  zmniejszanie
bezdomności  zwierząt.  W  latach  ubiegłych  Miasto  realizowało  obowiązek  ustawowy
poprzez:  1.  Zapewnienie  całodobowej  opieki  weterynaryjnej  w  przypadku  zdarzeń
drogowych  z  udziałem  zwierząt  (w  2018  roku  podjętych  zostało  87  interwencji).  2.
Odławianie bezdomnych zwierząt i  umieszczanie ich w miejscu właściwym dla danego
gatunku  (w  2018  roku  podjętych  zostało  364  interwencji).  3.  Zapewnienie  opieki
bezdomnym psom w zakresie: 1) zapewnienia miejsc w Schronisku dla zwierząt (w roku
2018 do Schroniska przyjętych zostało 343 psów z czego 155 psów przekazanych zostało
do adopcji, 184 psy zostały odebrane przez właścicieli, 14 psów padło), 2) ograniczenie
ich  bezdomności  poprzez  wykonanie  zabiegów sterylizacji/kastracji  w  schronisku  oraz
znakowanie psów poprzez czipowanie. 4. Zapewnienie opieki nad wolno żyjącymi kotami
w zakresie: 1) ograniczenia ich rozrodczości (wykonano 179 zabiegów sterylizacji/kastracji
kotów),  2)  leczenia  (48  kotów  poddanych  zostało  diagnozie  w  kierunku  chorób
panleukopenia  i  koci  katar  oraz  przeprowadzono  u  nich  leczenie),  3)  dokarmiania  (w
sezonie 2017/2018 wydano 2360 ok.  karmy,  w 2018 r.  zakupiono 2000 kg karmy),  4)
objęcia  opieką  kotów,  które  uległy  wypadkom  losowym  poprzez  umieszczanie  ich  w
lecznicy weterynaryjnej, gdzie po odzyskaniu sprawności były przekazywane do adopcji,
bądź powracały w miejsce wcześniejszego pochwycenia (w roku 2018 objęto opieką 84
koty). 5. Zapewnienie miejsca dla zwierząt gospodarskich. 6. Ograniczanie bezdomności
psów  posiadających  właściciela  poprzez  ich  czipowanie  (w  roku  2018  wykonano  15
zabiegów). Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt  na  2019  r.  podobnie  jak  w  latach  ubiegłych  został  przygotowany  wg.  zadań
techniki  prawodawczej  właściwej  dla  aktów  prawa  miejscowego  i  obejmuje  wszystkie
elementy,  jakie  zapisane  są  w  art.  11  a  ust.  2  ww.  ustawy.  Stopniowo  wprowadzane
działania  profilaktyczne  przyczyniają  się  i  nadal  będą  przyczyniać  do  obniżania  ilości
bezdomnych zwierząt. Środki na realizację Programu zostały zabezpieczone na ten cel w
budżecie Miasta Pabianice w łącznej  kwocie 160 000,00 zł  oraz w planie finansowym
Wydziału  Ochrony  Środowiska  Urzędu  Miejskiego  w  Pabianicach,  wskazanym  jako
jednostka  koordynująca  realizację  Programu.  Biorąc  pod  uwagę  powyższe,  podjęcie
uchwały  w proponowanym kształcie  jest  uzasadnione bowiem pozwoli  na  kontynuację
zadań z lat poprzednich. 

Głosowanie:  za  pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwały  –8  ,  przeciw  –  0,
wstrzymało się – 0. 

Ad.11
Sprawy różne- pismo dot powołania podkomisji ds. infrastruktury rowerowej (Zał. Nr 11 ) 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik – poprosiła o zgłaszanie chętnych do piątku  i 
proponuje, aby tą podkomisją zajmowała się  Monika  Urbańska.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 11.45.

Protokółowała:              Przewodniczyła:

        Monika Ludziejewska                                                        Grażyna Wójcik

7


